
    
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
 Sammanträdesdatum
2024-11-25

 
 
Sammanträde med  Kommunfullmäktige 
Plats och tid Furulidskolans restaurang kl. 18:00-22:50 
  
Beslutande 

Ledamöter Birgitta Svensson (S), Ordförande 
Paul Brinkmann (C), 1:e Vice Ordförande 
Beata Allen (C) 
Tobias Kreuzpointner (C) 
Gudrun Andersson (C) 
Lars Erik Fälth (C) 
Jan-Olof Persson (C) 
Jan Andersson (C) 
Arijana Jazic (S) 
Tommy Gustafsson (S) 
Annki Stark (S) 
Torbjörn Adolfsson (S)  
Lena Valencia (S) 
Fredrik Bodin (S) 
Maria Lundblom Bäckström (KD) 
Irene Oskarsson (KD) 
Caroline Wittrin (KD) 
Mats Hansson (M) §§ 138-153 
Caroline von Wachenfelt (M) 
Yvonne Bäckelid (M) 
Anita Walfridsson (M) 
Kristin Apsey (SD) 
Peter Sörensson (SD) 
Gerald Apsey (SD) 
Anna Ekström (L) §§138-144 

 
Tjänstgörande ersättare Per-Magnus Svensson (S), ersätter Niklas Lindberg (S) 

Marianne Cederqvist (KD), ersätter Jörgen Svärd (KD) 
Jimmy Ekström (L), ersätter Johanna Bladelius (L) 
Håkan Svensson (V), ersätter Pia Eliasson (V) 
Peter Lindsgård (SD), ersätter Kent Ohlsson (SD) 
Ulf Lundberg (M), ersätter Christan Berntö (M) 
Ulrik Isleborn (M), ersätter Joakim Ember (M) 

 
Ej närvarande  

Ledamöter Anders Wennblad (SD) 
Jonathan Jansson (M) 
Gabriel Soldan (SD) 

 
Tjänstemän Erik Wikström, sekreterare 
 Mikael Fornander, kommundirektör 
 Eva Hertzman, samordningskoordinator §142 
 
Övriga Kajsa Hallman, förbundschef Samordningsförbundet §142 
  
      



   
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2024-11-25  

Utses att justera Lars-Erik Fälth (C) och Yvonne Bäckelid (M) 
 
Justeringens plats  Teams, 2024-11-29   Paragrafer 138-160 
och tid 
 
 
 
Underskrifter                     
 Sekreterare   ……………………………………………   
  Erik Wikström 
 
 
 
 Ordförande   ……………………………………………  
 Birgitta Svensson 
 
 
 
 Justerande   ……………………………………………. 
 Lars-Erik Fälth (C) och Yvonne Bäckelid (M) 
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  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2024-11-25  

 
   
   ANSLAG/BEVIS 
  Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunfullmäktige 
 
Sammanträdesdatum 2024-11-25 
 
Förvaringsplats  
för protokollet Kommunhuset 
 
Datum då anslag  2024-11-29 Datum då anslag  2024-12-21 
publiceras  tas bort 
 
 
Underskrift …………………………………………… 
 Erik Wikström 
 

  



   
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2024-11-25  

 
 

§ 138 Upprop   

§ 139 Val av justerare   

§ 140 Inkomna medborgarförslag, motioner 
och interpellationer 

  

§ 141 Godkännande av föredragningslista   

§ 142 Tematimme Samordningsförbundet 
med förbundschef Kajsa Hallman och 
samordningskoordinator Eva 
Hertzman 

  

§ 143 VA-taxa 2025 2024/235  

§ 144 Avfallstaxa 2025 2024/234  

§ 145 Budget 2025 och flerårsplan 2026-
2027, del 1 – komplettering av 
koncernen 

2024/149  

§ 146 Motion: Angående införande av 
invånarbudget 

2023/287  

§ 147 Medborgarförslag: Angående 
vakskydd vid badplatsen i 
Sunhultsbrunn 

2023/304  

§ 148 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 4 2024/35  

§ 149 Fyllnadsval politiskt uppdrag som vice 
ordförande i kommunrevisionen 

2024/301  

§ 150 Anmälningsärenden   

§ 151 Svar på interpellation från Jimmy 
Ekström (L) till sociala utskottets 
ordförande gällande nationella vård- 
och insatsprogrammen (VIP) 

2024/283  

§ 152 Svar på interpellation från Anita 
Walfridsson (M) till 
kommunstyrelsens ordförande 
gällande seniorboende i Aneby 
kommun 

2024/256  

§ 153 Svar på interpellation från Mats 
Hansson (M) till kommunstyrelsens 
ordförande gällande skolskjuts 

2024/285  

§ 154 Svar på interpellation från Jimmy 
Ekström (L) till kommunstyrelsens 
ordförande gällande avgifter och 
taxor 

2024/287  

§ 155 
 
 

Svar på interpellation från Håkan 
Svensson (V) till kommunstyrelsens 
ordförande angående att som ägare 

2024/298  
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  Sammanträdesdatum 
 

Kommunfullmäktige  2024-11-25  

 
 

av Aneby Bostäder ge dess styrelse 
direktiv att införa förhandlingsordning 

§ 156 
 
 
 
§ 157 
 
 
 
 
§ 158 
 
§ 159 
 
 
§160 

Svar på interpellation från Kristin 
Apsey (SD) till kommunstyrelsens 
ordförande gällande Studieresa 
Nederländerna. 
Svar på interpellation från Kristin 
Apsey (SD) till Amaq:s 
styrelseordförande gällande för hårt 
vatten och dålig beredskap i 
Frinnaryd 
Avsägelse politiskt uppdrag som 
ledamot i kommunfullmäktige 
Avsägelse politiskt uppdrag som 
ledamot i styrelsen för Höglandets 
finansiella samordningsförbund 
Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ledamot i styrelsen för Höglandets 
finansiella samordningsförbund 

2024/308 
 
 
 
2024/307 
 
 
 
 
2024/328 
 
2022/350 
 
 
2022/350 
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 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 138 Upprop 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

Ordförande Birgitta Svensson öppnar mötet. 

      



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 139 Val av justerare 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Lars-Erik Fälth (C) och Yvonne Bäckelid (M) till justerare. 
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Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 140 Inkomna medborgarförslag, motioner 
och interpellationer 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att ta upp de inkomna interpellationerna som §§ 156-157 på dagens möte. 

att överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärendebeskrivning  
Interpellation från Kristin Apsey (SD) till kommunstyrelsens ordförande gällande 
Studieresa Nederländerna. KS 2024/308. Inkommen 2024-10-28. 

Interpellation från Kristin Apsey (SD) till Amaq:s styrelseordförande gällande för 
hårt vatten och dålig beredskap i Frinnaryd. KS 2024/307. Inkommen 2024-11-
20. 

Medborgarförslag om passagen mellan Bredestadsvägen och in till naturreservatet. 
KS 2024/329. Inkommet 2024-11-21. 
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 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 141 Godkännande av föredragningslista 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna föredragningslistan. 
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Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 142 Tematimme Samordningsförbundet med 
förbundschef Kajsa Hallman och 
samordningskoordinator Eva Hertzman 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Förbundschef Kajsa Hallman och samordningskoordinator Eva Hertzman 
informerar om Samordningsförbundet. 
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Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 143 VA-taxa 2025 
Dnr KS 2024/235 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta upprättad VA-taxa. 

Reservation 
Mats Hansson (M), Ulrik Isleborn (M), Caroline von Wachenfelt (M), Anita 
Walfridsson (M), Ulf Lundberg (M), Yvonne Bäckelid (M), Kristin Apsey (SD), 
Gerald Apsey (SD), Peter Lindsgård (SD), Peter Sörensson (SD), Anna Ekström 
(L) och Jimmy Ekström (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för yrkandet 
om att VA-taxan höjs med 1,6% istället för 3,2.% 

Ärendebeskrivning  
Förslag till VA-taxa för 2025 har tagits fram. Förslaget innebär en höjning av 
brukningstaxan jämfört med år 2024.   

För att täcka utgiftsökningarna under kommande verksamhetsår krävs höjning av 
brukningstaxan. Räntor och avskrivningar för investeringar i överföringsledningar, 
nya vatten- och reningsverk ska bekostas av brukningsavgiften. Andra större 
kostnadsposter som brukningsavgiften ska täcka är kostnaden för löner, el, 
processkemikalier, slamhantering, reparation och underhåll av VA-nätet samt 
byggnader.  

Arbetet med uppförandet av nya vatten- och avloppsreningsverk i Askeryd och 
Hullaryd pågår alltjämt. För att säkerställa mängd och kvalitet på dricksvatten 
utreds nya vattentäkter i Hullaryd och Lövviken. En höjning med 3,2% av 
brukningstaxans fasta och rörliga del för år 2025 krävs för att klara ovanstående. 
Anläggningsavgiften lämnas oförändrad.   

Höjningen av brukningstaxan motsvarar ca 39 kr per månad för en villa med 
1000m2 tomtyta och 150m3 vattenförbrukning per år med spill- och 
dagvattenhantering. 

Yrkanden  
Beata Allen (C) och Lars-Erik Fälth (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut.  
 
Mats Hansson (M) yrkar på att VA-taxan höjs med 1,6% istället för 3,2.% 
 
Jimmy Ekström (L) och Kristin Apsey (SD) yrkar bifall till Mats Hanssons (M) 
yrkande.  

Beslutsgång  
Ordförande ställer kommunstyrelsens förslag mot Mats Hanssons (M) förslag och 
finner att fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
 

 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Omröstning 
Omröstning begärs och genomförs med följande beslutsordning: Ja-röst för bifall 
till kommunstyrelsens förslag. Nej-röst för bifall till Mats Hanssons (M) yrkande.  
 
Resultat 
Med 20 Ja-röster mot 12 Nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag  
VA-taxa 2025 
Protokollsbeslut Aneby Miljö & Vatten AB, 2024-10-11 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-11-04 
      

Beslutet skickas till 
Aneby Miljö & Vatten AB  
Kommunens webb 



  

Omröstningslista. Kommunfullmäktige 2024-11-25 
§143  
 

 

 

 Ledamöter Parti  Tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 

Beata Allen C  X   

Paul Brinkmann C  X   

Tobias Kreuzpointner C  X   

Gudrun Andersson C  X   

Lars-Erik Fälth C  X   

Jan-Olof Persson   X   

Jan Andersson C  X   

Arijana Jazic S  X   

Niklas Lindberg S Per-Magnus Svensson X   

Tommy Gustafsson S  X   

Annki Stark S  X   

Torbjörn Adolfsson S  X   

Lena Valencia S  X   

Fredrik Bodin S  X   

Maria Lundblom Bäckström KD  X   

Irene Oskarsson KD  X   

Jörgen Swärd KD Marianne Cederqvist X   

Caroline Wittrin KD  X   

Pia Eliasson V Håkan Svensson X   

Mats Hansson M   X  

Joakim Ember M Ulrik Isleborn  X  

Caroline von Wachenfelt M   X  

Jonathan Jansson M Frånvarande  -  

Christian Berntö M Ulf Lundberg  X  

Yvonne Bäckelid M   X  

Anita Walfridsson M   X  

Kristin Apsey SD   X  

Kent Ohlsson SD Peter Lindsgård  X  

Peter Sörensson SD   X  

Gerald Apsey SD   X  

Anders Wennblad SD Frånvarande  -  

Gabriel Soldan SD Frånvarande  -  

Anna Ekström L   X  

Johanna Bladelius L Jimmy Ekström  X  

Birgitta Svensson S  X   

Summa 20 12  
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KF § 144 Avfallstaxa 2025 
Dnr KS 2024/234 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att anta upprättad avfallstaxa. 

Ärendebeskrivning  
För 2025 budgeteras avfallsverksamheten ha ett överskott på 1 163 tkr. Från 2023 
har avfallskollektivet ett underskott på 2 790 tkr, som behöver täckas under 2024 
och 2025. 

Planerade förändringar 
2026 ska fastighetsnära insamling av förpackningar införas. Detta medför 
investeringar i kärl och fordon. 

Taxeförslag 
Baserat på den ekonomiska situationen föreslås att avfallstaxan förblir oförändrad 
jämfört med 2024. 

Förslaget om oförändrad taxa grundar sig i flera faktorer. Först och främst finns 
ett behov av att täcka underskottet från 2023. Vidare behöver verksamheten 
förbereda sig för de investeringar som planeras för 2026. Slutligen strävar man 
efter att balansera verksamhetens ekonomi under denna period. 

Sammanfattning 
Den oförändrade taxan ger möjlighet att hantera det befintliga underskottet och 
förbereda för kommande investeringar utan att höja avgifterna för hushållen 
under denna period. 

Yrkanden 
Beata Allen (C), Fredrik Bodin (S) och Irene Oskarsson (KD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsunderlag  
Avfallstaxa 2025 
Protokollsbeslut Aneby Miljö & Vatten AB, 2024-10-11 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-11-04 
      

Beslutet skickas till 
Aneby Miljö & Vatten AB  
Kommunens webb 
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KF § 145 Budget 2025 och flerårsplan 2026-2027, 
del 1 – komplettering av koncernen 
Dnr KS 2024/149 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna kompletterande delar avseende kommunkoncernens ekonomi i 
Budget 2025 med flerårsplan 2026-2027, del 1. 

Ärendebeskrivning  
Den 17 juni 2024 §77 beslutade kommunfullmäktige om Budget 2025 och 
flerårsplan 2026-2027, del 1.  

I Kommunallagen har det tillkommit en paragraf kring innehållet i budgeten. I 
kapitel 11 6a§ ska budgeten innehålla en redogörelse för ekonomin under 
budgetåret i de kommunala koncernföretagen. Budget 2025 och flerårsplan 2026-
2027, del 1 har därmed kompletterats med en finansiell analys av 
kommunkoncernen. Den finansiella analysen bygger på en modell som beskriver 
risk och kontroll både på kort och lång sikt. Det är samma modell som används 
inom kommunen, både i budget och vid bokslut. 

Kompletteringarna har påverkat styckena Låneskuld och borgensåtagande på 
sidan 14, Finansiell analys i koncernen på sidan 15 och Investeringar inom 
koncernen på sidan 24 samt posten borgensförbindelser i balansräkningen på 
sidan 38. 

Yrkanden 
Beata Allen (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsunderlag  
Budget 2025 och flerårsplan 2026-2027, del 1 
Tjänsteskrivelse, 2024-10-29 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-11-04 
      

Beslutet skickas till 
Ekonomichef  
Kommundirektör 
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KF § 146 Motion: Angående införande av 
invånarbudget 
Dnr KS 2023/287 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att avslå motionen, samt 

att ställa sig bakom upprättat svar på motion om införande av invånarbudget. 

Ärendebeskrivning  
Vänsterpartiet har lämnat in en motion angående införande av invånarbudget den 
20 oktober 2023. 

I motionen föreslås att Aneby kommun inför en "invånarbudget" liknande den i 
Nässjö kommun som en arbetsmetod för kommundelsutveckling. Motionen 
hänvisar till Nässjö kommuns projekt "En halv miljon idéer" där olika 
kommundelar tilldelas medel för utvecklingsprojekt som invånarna får vara med 
och bestämma om. 

Ett svar på motionen har tagits fram. Sammanfattningsvis konstateras att idén om 
invånarbudget är intressant och skulle kunna bidra till ökad delaktighet i 
kommunens utveckling. Dock måste kommunen i nuläget prioritera sina resurser 
och fokusera på effektiviseringar inom befintlig verksamhet. Ett införande av 
invånarbudget skulle innebära både direkta kostnader i form av projektmedel och 
indirekta kostnader för administration och projektledning. 

Genom befintliga former för medborgardialog och samverkan med föreningsliv 
och andra lokala aktörer arbetar kommunen redan idag med att utveckla formerna 
för invånarnas delaktighet. Det ligger i linje med kommunens viljeriktning att 
resurser ska nyttjas så effektivt som möjligt, vilket gör det nödvändigt att i första 
hand utveckla och effektivisera befintliga arbetssätt. 

Med hänvisning till svaret föreslås att motionen avslås. 

Yrkanden 
Beata Allen (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Håkan Svensson (V) yrkar att motionen bifalles.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot Håkan Svenssons 
(V) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 
förslag till beslut.  

Beslutsunderlag  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-29 
Förslag till svar på motion, 2024-10-29 
Motion från Vänsterpartiet, 2023-10-20 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-11-04 
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Beslutet skickas till 
Vänsterpartiet 
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KF § 147 Medborgarförslag: Angående vakskydd 
vid badplatsen i Sunhultsbrunn 
Dnr KS 2023/304 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att bifalla medborgarförslaget, samt 

att ställa sig bakom upprättat svar på medborgarförslag om vakskydd på 
badplatsen i Sunhult. 

Ärendebeskrivning  
Ett medborgarförslag om ett vakskydd på badbplatsen i Sunhult inkom till 
kommunen den 15 november 2023. Kommunfullmäktige lämnade den 27 
november 2023 vidare medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  

I medborgarförslaget framföras att badplatsen i Sunhultsbrunn är ett mycket 
populärt utflyktsmål, framförallt under sommartid med badgäster. Vintertid är den 
minst lika populär och det är sällan helt ensamt trots årstiden då badplatsen 
erbjuder i princip den enda kända bryggan som ligger i under vintertid vilket 
lockar vinterbadare både lokalt och utifrån. Utifrån detta föreslås att kommunen 
köper in ett vakskydd alternativt konstruerar ett själva för att öka tillgängligheten 
och attraktiviteten till den vackra naturen i Aneby kommun även vintertid.  

I framtaget förslag till svar på medborgarförslaget konstateras att Aneby kommun 
tycker att förslaget om ett vakskydd vid badplatsen i Sunhult är mycket bra. 
Medborgarförslaget ligger väl i linje med kommunens arbete för att förbättra och 
främja friluftslivet och folkhälsan. Det skulle utveckla området och användningen 
av badplatsen på ett bra sätt. 

Kommunen har tittat närmre på förslaget och ser att det skulle vara möjligt att 
installera ett vakskydd på den brygga som finns vid badplatsen i Söljen. 
Kommunen ser också att det ekonomiskt är en möjlig investering framöver. Ett 
vakskydd kommer att installeras så snart som möjligt vid badplatsen i Sunhult.  

Med hänvisning till ovanstående föreslås att medborgarförslaget beviljas. 

Yrkanden 
Beata Allen (C) och Fredrik Bodin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 
 
Beslutsunderlag  
Medborgarförslag, 2023-11-15  
Tjänsteskrivelse, 2024-10-30  
Förslag till svar på medborgarförslag, 2024-10-30 
Protokollsbeslut kommunstyrelsen, 2024-11-04 
      



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

Beslutet skickas till 
Förslagsställare 
Samhällsbyggnadschef 
Teknisk chef 



Dnr KS 2023/304 

Li Ohlsson Carlsson 

Svar på medborgarförslag om vakskydd på badplatsen i 
Sunhultsbrunn 

Tack för ditt medborgarförslag! 

Kommunfullmäktige har mottagit ditt medborgarförslag om ett 

vakskydd på badplatsen i Sunhultsbrunn. 

I ditt medborgarförslag skriver du; ”Badplatsen i Sunhultsbrunn är ett 

mycket populärt utflyktsmål framförallt under sommartid med badgäster. 

Vintertid är den minst lika populär och det är sällan helt ensamt trots 

årstiden då badplatsen erbjuder i princip den enda kända bryggan som 

ligger i under vintertid vilket lockar vinterbadare både lokalt och utifrån. 

I ett led att ytterligare öka attraktiviteten till vår fina kommun och att 

sätta oss på kartan även för vinteraktiviteter skulle jag gärna se att 

säkerheten och tillgängligheten ökar för vinterbadare samt för de 

som gärna tar sig ut på sjön när isen ligger för andra aktiviteter. 

Vi som badar där vintertid är noga med säkerheten och skulle gärna se 

en bättre lösning än hemmagjorda skyltar som märker ut 

isvaken.”  

Aneby kommun tycker att ditt förslag om ett vakskydd vid badplatsen i 

Sunhult är mycket bra. Medborgarförslaget ligger väl i linje med 

kommunens arbete för att förbättra och främja friluftslivet och 

folkhälsan. Ett vakskydd kan vara med och bidra till aktivitet och en 

meningsfull fritid. Det skulle utveckla området och användningen av 

badplatsen på ett bra sätt, särskilt som här finns en brygga som kan ligga 

i året om. Precis som du skriver i medborgarförslaget ökar det 

attraktiviteten i området och i kommunen i stort. Kommunen har tittat 

närmre på förslaget och ser att det skulle vara möjligt att installera ett 

vakskydd på den brygga som finns vid badplatsen i Söljen. Kommunen 

ser också att det ekonomiskt är en möjlig investering framöver. Ett 

vakskydd kommer att installeras så snart som möjligt vid badplatsen i 

Sunhult. 

Med hänvisning till ovanstående bifalles medborgarförslaget. 

Aneby kommun 

Birgitta Svensson 

Kommunfullmäktiges ordförande 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 148 Ej verkställda beslut till IVO kvartal 4 
Dnr KS 2024/35 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna samt anmäla beslutet till 
kommunrevisionen. 

Ärendebeskrivning  
Sociala utskottet rapporterar till Inspektionen för Vård och Omsorg, IVO, 
angående beslut enligt 3 kap 1§ SoL och rapportering enligt 16 kap 6 f § SoL, 
samt beslut enligt 9 § och rapportering enligt 28 f-g §§ LSS. Det har förekommit 
beslut som ännu inte har verkställts, och detta har meddelats till IVO i den 
kvartalsvisa rapporten.  

För kvartalet finns sex ej verkställda beslut. 

Beslutsunderlag  
Ej verkställda beslut Aneby kommun 
Protokollsbeslut sociala utskottet, 2024-10-24 
      

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 149 Fyllnadsval politiskt uppdrag som vice 
ordförande i kommunrevisionen? 
Dnr KS 2024/301 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Anneli Persson (S) till vice ordförande i kommunrevisionen från och med 
2025-01-01. 

Ärendebeskrivning  
Fyllnadsval politiskt uppdrag som vice ordförande i kommunrevisionen. 

      

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen  
Politiska administrationen  
Lön 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 150 Anmälningsärenden 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Delårsrapport Höglandsförbundet 2024 
Delårsbokslut Höglandsförbundet 2024 241025 
Tjänsteskrivelse Delårsrapport Höglandsförbundet 
Bilaga 1 Delårsrapport 24-06-30 
Bilaga 2 Förtroendevald revisionsberättelse 
Bilaga 3 Sakkunnigas granskningsrapport 
Protokoll KS 2024-11-04 
Samverkansavtal avseende komvux 241028 
Inbjudan offentligt styrelsemöte 2024 Höglandets samordningsförbund 

      

 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 151 Svar på interpellation från Jimmy 
Ekström (L) till sociala utskottets ordförande 
gällande nationella vård- och insatsprogrammen 
(VIP) 
Dnr KS 2024/283 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Jimmy Ekström (L) har lämnat in en interpellation till sociala utskottets 
ordförande gällande nationella vård- och insatsprogrammen. Arijana Jazic (S) 
besvarar interpellationen. 

Beslutsunderlag  
Interpellation från Jimmy Ekström (L) till sociala utskottets ordförande gällande 
nationella vård- och insatsprogrammen (VIP) 
Svar på interpellation från Jimmy Ekström (L) till sociala utskottets ordförande 
gällande nationella vård- och insatsprogrammen (VIP) 
      

 





2024-11-21 

 
Svar på interpellation angående implementeringsarbetet vad gäller nationella 
vård- och insatsprogrammen (VIP)  
 
Liberalerna i Aneby kommun har genom Jimmy Ekström ställt interpellation, 
daterad 28 oktober 2024, till sociala utskottets ordförande Arijana Jazic. 
 
 

1. Hur långt bedöms Aneby kommun ha nått i implementeringsarbetet vad 
gäller nationella vård- och insatsprogram? 
 

Aneby kommun har påbörjat implementeringen av de nationella vård- och 
insatsprogrammen (VIP).  
Grundläggande information har spridits inom delar av Sociala avdelningen, 
exempelvis ledningsgruppen, Myndighetsenheten och Individ- och familjeomsorgen 
(IFO), samt inom elevhälsan på Barn- och utbildningsförvaltningen.  
Kommunen har också bidragit som remissinstans vid revideringen och framtagandet 
av nationella riktlinjer inom psykisk hälsa, vilket genomförts av Eva Hertzman i 
samarbete med andra yrkesprofessioner. 
Vidare finns en ambition att fördjupa arbetet genom att arrangera workshops eller 
gemensamma arbetsdagar, exempelvis med öppenvården och boendestöd, för att 
öka förståelsen för hur VIP kan användas praktiskt.  
Arbetet fortsätter med att sprida information i olika grupper och även att göra enkel 
och tydlig information om VIP tillgänglig via Skvalpet.  
Nuvarande informationsmaterial planeras att omarbetas för att bli mer 
användarvänligt och anpassat till exempelvis APT-möten. 
Implementeringen har alltså nått en initial nivå, men det finns fortsatt arbete kvar 
för att sprida kunskap till fler verksamheter och integrera VIP i det dagliga arbetet. 
 

2. Bedöms implementeringsarbetet ha utmynnat i konkreta åtgärder i form 
av förändrade arbetssätt eller dylikt? 

 
Det finns grundkunskap om VIP hos ledningen och vissa personalgrupper inom 
Sociala avdelningen, men det är oklart i vilken utsträckning detta har lett till 
konkreta förändringar i arbetssätt. Ingen uppföljning har ännu gjorts för att 
utvärdera hur personalen praktiskt använder VIP i sitt dagliga arbete. 

För att säkerställa att VIP används som det kunskapsstöd det är avsett att vara, krävs 
fortsatt arbete med att påminna handläggare och övrig personal om dess värde och 
betydelse. Målet är att programmen ska bli en naturlig del av det dagliga arbetet och 
bidra till insatser baserade på bästa tillgängliga kunskap. 

 
Arijana Jazic 
Ordförande i sociala utskottet 
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 152 Svar på interpellation från Anita 
Walfridsson (M) till kommunstyrelsens ordförande 
gällande seniorboende i Aneby kommun 
Dnr KS 2024/256 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Anita Walfridsson (M) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande gällande seniorboende i Aneby kommun. Beata Allen (C) besvarar 
interpellationen. 

Beslutsunderlag  
Interpellation från Anita Walfridsson (M) till kommunstyrelsens ordförande 
gällande seniorboende i Aneby kommun. 
Svar på interpellation från Anita Walfridsson (M) till kommunstyrelsens 
ordförande gällande seniorboende i Aneby kommun. 
      

 



Till Kommunstyrelsens Ordförande Beata Allen

Interpellation från Moderaterna i Aneby 2024-08-28 för nytt 
bostadsalternativ för seniorboende i Aneby kommun.

Den 22 september 2015 gjorde förtroendevalda och tjänstemän från Aneby 
kommun ett studiebesök till Vård och omsorgsboendet Åsikten i Ljungby. 
Studiebesöket var en del i arbetet med kartläggningen av framtidens 
boendeformer för seniorer i Aneby kommun. Kartläggningen skulle redovisas i 
mars 2016.

Jag vill mena att framtiden redan är här och mig veterligt har inget hänt sedan 
dess.

Det råder stor brist på boendealternativ för seniorer i hela landet och inte minst 
i Aneby kommun.

De närmaste åren kommer vi att se en fördubbling av personer som är över 80 
år.

Alla verkar vara överens om att detta redan idag ställer helt nya krav på bra 
boendealternativ. Det behövs boenden som både är attraktiva att flytta till och 
byggda för att bli äldre i.

Ofta saknas kapacitet och resurser i kommunerna för att bygga den typ av 
boenden i egen regi.

Lägenheterna ska ha hög standard, vara anpassade så från början att inga 
bostadsanpassningar behöver göras om behov av anpassat boende skulle uppstå 
senare. Lägenheterna ska vara så attraktiva att de även ska passa barnfamiljer 
om behovet av seniorboende skulle minska.



Det boendet vi såg i Ljungby håller kanske även idag men många kommuner 
tänker helt nytt.

Att bo bra ska vara en självklarhet. Moderaterna i Aneby vill visa på ett par 
relativt nya, mycket attraktiva boenden i vårt närområde, som kan vara väl 
värda studiebesök från Aneby kommun. Vi ska naturligtvis inte uppfinna hjulet 
igen.

Med tanke på Aneby kommuns prekära ekonomiska situation, anser vi 
moderater att vore det läge att låta någon extern aktör bygga ett moderna 
Trygghetsboende för Aneby kommuns 65+.

Låt mig ge ett par goda exempel.

Tillsammans med Riksbyggen har Nässjö kommun till exempel byggt moderna 
och bekväma lägenheter i naturnära läge. Alla boende i dessa lägenheter blir 
medlemmar i en förening till en medlemsavgift, en engångssumma på 100 kr. Till 
skillnad från en bostadsrättsförening äger de boende inte någon andel men har 
möjlighet att påverka sitt boende genom medlemskapet. Detta specifika boende 
kallat "TRYGGA HEM" har 21 lägenheter varv 20 med inglasad altan och egen 
uteplats. Det finns också gemensamhetsutrymme, grillplats, gym. gästlägenhet, 
plats för egen bil, odlingslådor, gemensam trädgård med pergola mm. Med sjön 
utanför kan man ta sej ett dopp om man så önskar.

Även HSB i Jönköping har just i dagarna inflyttning i en centralt belägen fastighet 
där knappt hälften av lägenheterna är avsatta för +65. De fungerar precis som en 
hyresrätt men de boende har tillgång till en gemensamhetslokal och en 
trygghetsvärd. Hyrorna är överkomliga trots nyproduktion, tack vare att man 
sökt och beviljats investeringsstöd.

Flera kommuner verkar ha för avsikt vilja avskaffa de särskilda boendena. Den 
typen av boenden börjar bli föråldrade och med tanke på Nära Vård kan det vara 



högst logiskt.

Aneby kommun har naturligtvis samma behov av boende som andra kommuner. 
Det finns seniorer som vill sälja sina hus, för att få ett bekvämare liv och boende. 
Detta är naturligtvis också viktigt för att få ytterligare rotation på 
fastighetsmarknaden och göra plats för flera invånare och då gärna barnfamiljer.

Vi moderater ställer frågan till kommunstyrelsens ordförande:

Vad blev av kartläggningen från 2016 angående morgondagens seniorboende i 
Aneby kommun?

Tänker koalitionen snarast planera och möjliggöra för ett modernt Seniorboende 
i Aneby kommun?

För Moderaterna /genom

Anita Walfridsson
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Svar på interpellation angående nytt bostadsalternativ för 
seniorboende i Aneby kommun 

Moderaterna i Aneby har genom Anita Walfridsson ställt interpellation, daterad 
den 28 augusti 2024, till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen, Centerpartiet. 

Fråga 

Vad blev av kartläggningen från 2016 angående morgondagens seniorboende i 
Aneby kommun? 

Svar 

Under åren 2016–2019 utreddes behov och möjliga lösningar för nybyggnation av en ny 
rehabiliterings- och korttidsenhet samt nytt trygghetsboende i Aneby tätort samt 
renovering av särskilt boende Antuna. Kartläggningen var en del i arbetet med 
framtagandet av strategin Framtidens äldreomsorg i Aneby kommun. En strategi som 
innehåller; 

Värdegrund - det salutogena förhållningsättet, Förebyggande arbete, Anhörigstöd, 
Hemtjänst, Rehabiliterings- och korttidsvård, Hemsjukvård, Vård till personer med 
demenssjukdom, Bostäder för äldre, Välfärdsteknologi i vård och omsorg, Kvalitet, 
Kompetens och rekrytering samt Samverkan – intern och extern. 

Under utredningstiden gjordes ett antal studiebesök till olika kommuner för att inhämta 
inspiration och erfarenheter. Vid ett par tillfällen deltog även ledamöter från sociala 
utskottet. Ett antal olika lokaliseringar av nybyggnation avseende trygghetsboende och 
rehab-korttids utreddes, bland annat i kvarteren Druvan, Gurkan och Katten. I ett första 
skede fanns en önskan om att samlokalisera trygghetsboendet med rehab-
kortidsverksamhet. Processen mynnade ut i att fokusera byggnation av ny korttids- och 
rehabiliteringsenhet på kvarteret Katten, intill nuvarande särskilt boende Antuna, vilket 
kommunstyrelsen fattade beslut om i oktober 2019. Att flytta ut rehab-korttids från 
Antuna skulle innebära att ombyggnation av Antuna kunde påbörjas. Processen avseende 
ombyggnation av Antuna ansvarade Stiftelsen Aneby Bostäder för i nära dialog med den 
kommunala förvaltningen. 

Detaljplanen för kvarteret Katten där rehab-korttids planerades reviderades och 
byggritningar togs fram med hjälp av arkitekt. Projekteringen färdigställdes i stort sett 
inför upphandling. Då Stiftelsen Aneby Bostäder äger dessa tomter inleddes en dialog 
2019 med stiftelsen avseende förvärv. Dialogen mynnade vid det tillfället inte ut i ett 
förvärv av tomterna. 

Frågan om nytt trygghetsboende diskuterades under denna tid med Stiftelsen Aneby 
Bostäder. Processen pausades då stiftelsen bland annat konstaterade att efterfrågan på 
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trygghetsboende hade minskat. Stiftelsen hade redan några år tidigare tagit fram förslag på 
byggnation av trygghetsboende på fastigheten Smultronet, intill Folktandvården.  

Parallellt med planering av rehab-korttids och ombyggnation av Antuna prioriterades 
investeringar kopplade till ett nytt LSS-boende och utbyggnad av Vireda skola upp. 2019–
2022 var år med mycket ansträngd ekonomi vilket innebar att hårda prioriteringar 
behövde göras även i investeringsbudgeten. Covid-19 och dess effekter försämrade läget 
ytterligare, både utifrån ett intäkts- och ett kostnadsperspektiv. Därför pausades planerna 
på ombyggnation av Antuna och planen för ett nytt rehab-korttids ersattes med ett plan 
för nytt LSS-boende.  

I budget 2020 fanns rehab-korttids med i investeringsbudgeten, i övrigt omnämndes ”att 
en inventering och analys av framtida investeringsbehov inom kommunkoncernen har påbörjats. De 
kommande åren finns bland annat behov av investeringar i särskilt boende Antuna, i ett LSS-boende 
samt bostäder och VA-anläggningar inom koncernen.”  

 
Fråga 

Tänker koalitionen snarast planera och möjliggöra för ett modernt Seniorboende i 
Aneby kommun? 

Svar 

Seniorbostäder är i grunden vanliga bostäder. Du hyr eller köper din bostad på eget 
initiativ. seniorboenden kan skilja sig mycket åt i sin utformning och i vad de har att 
erbjuda. Det finns seniorboenden vars enda utmärkande drag är att alla som bor i 
fastigheten är över en viss ålder. Medan andra boenden är tillgängligt utformade och/eller 
erbjuder ett utbud av service och aktiviteter. I Aneby tätort finns ett seniorboende, ett 
55+boende, på Storgatan vid Fredstorget. I Aneby kommun har vi som princip att det är 
Stiftelsen Aneby Bostäder som bygger och förvaltar bostäder medan den kommunala 
organisationen äger sina verksamhetslokaler. 

I budgetdirektivet för 2025 finns ett uppdrag som handlar om att återuppta utredningen 
om nybyggnation av rehab-korttids samt ombyggnation av särskilt boende Antuna. Även 
om Nära Vård innebär förändrade arbetssätt kommer det fortsatt att finnas behov av 
bostäder i särskilt boendeform. Jag ser också av bostäder i form av trygghetsboende 
behöver utökas. Antunas lokaler är slitna och utformningen är varken optimal eller 
funktionell för den verksamhet som bedrivs där. Därför behöver vi återuppta den 
utredning som tidigare pausades. 

Det exempel Walfridsson lyfter i interpellationen avseende trygghetsboende i Nässjö 
kommun som Riksbyggen förvaltar, så kallade kooperativa hyresrätter är något som 
förvaltningen i Aneby redan har undersökt. Under sommaren 2022 hade vi kontakt med 
både Riksbyggen och Nässjö kommun för att lära oss mer om boendeformen kooperativa 
hyresrätter och erfarenheter av att äga dessa. Formen kändes intressant men har både för 
och nackdelar att ta ställning till. Modellen bygger på att en ekonomisk förening bildas 
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och att en kommunal borgen för hela byggnationen utfärdas. Detta belastar kommunens 
låneutrymme. Det innebär också ett högt risktagande inte minst till exempel utifrån tider 
med hög inflation och ränteökningar som inte kan tas ut på hyror. 

Exemplet där HSB bygger hyresrätter i Jönköping är helt klart intressant. HSB 60 är ett 
nytt tillskott av hyresrätter och trygghetsboende. Förutsättningarna i våra båda kommuner 
skiljer sig markant. Fastighetsägare investerar där det finns en affärsmässigt säker 
marknad på lång sikt. 

År 2022 sålde kommunen två tomter i kvarteret Gurkan till en privat fastighetsägare. 
Syftet var att bygga ett 30-tal hyreslägenheter. Företagets ekonomiska kalkyler byggde på 
att företaget kunde få investeringsstöd från staten. Kort efter försäljningen beslutade 
riksdagen om att ta bort investeringsstödet vilket innebar att företaget inte längre kunde 
se en hållbar ekonomi för byggnationen. De avvaktade därmed tills vidare. Tomterna har 
därefter återgått till kommunal ägo. 

Detaljplanen för kvarteret Fjällräven m.fl. där det nya LSS-boende ska byggas möjliggör 
nu även för en större byggnation, flerbostadshus, som exempelvis ett trygghetsboende. 
Det förbättrar planberedskapen och möjligheten betydligt att tillskapa ett 
trygghetsboende i kommunen och i tätorten. 

Jag ser positivt på att fler fastighetsägare investerar i kommunen, men min bild är att den 
ekonomiska osäkerheten är allt för stor i nuläget. Lågkonjunktur och hög inflation 
kombinerat med högt ränteläge har inte främjat nybyggnation. 

 
 
 
Beata Allen (C) 
Kommunstyrelsens ordförande 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 153 Svar på interpellation från Mats Hansson 
(M) till kommunstyrelsens ordförande gällande 
skolskjuts 
Dnr KS 2024/285 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

lägger informationen till handlingarna. 

Ärendebeskrivning  
Mats Hansson (M) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande gällande skolskjuts. Beata Allen (C) besvarar interpellationen.  

Beslutsunderlag  
Interpellation från Mats Hansson (M) till kommunstyrelsens ordförande gällande 
skolskjuts. 
Svar på interpellation från Mats Hansson (M) till kommunstyrelsens ordförande 
gällande skolskjuts. 
      

 



 
 

Interpellation 

Till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen     

Datum: 2024-10-07  

 

Skolskjuts för Anebyelever boende i kommungränsen  

I Lövviken bor flera familjer med barn i förskola och grundskola. Dessa barn är 
beroende av skolskjuts för att ta sig till närmaste förskola och skola, vilka ligger i 
Bunn och i Ölmstad, i Jönköpings kommun, alltså utanför kommungränsen. 

 

Fråga/frågor: 

1. Hur tänker Koalitionen arbeta för att få till stånd ett samarbete över 
kommungränsen, så att dessa elever får skolskjuts? 

2. Vilka konkreta åtgärder vidtar Koalitionen för att detta ska ske? 

 

 

 

 

__________________________________ 

Mats Hansson 

Moderaterna i Aneby  

                                                                                  



 

   

2024-11-29 

 

 

Svar på interpellation angående skolskjuts 

Moderaterna i Aneby har genom Mats Hansson ställt interpellation, daterad  
den 7 oktober 2024, till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen, Centerpartiet. 

Fråga 

Hur tänker Koalitionen arbeta för att få till stånd ett samarbete över kommungränsen, så att dessa elever 
får skolskjuts? 

Svar 
Skollagen är tydlig med vad som gäller avseende skolskjuts. 

Utdrag ur Skollagen 10 kap. 32 §  

”Elever i grundskola med offentlig huvudman har rätt till kostnadsfri skolskjuts från en plats i 
anslutning till elevens hem till den plats där utbildningen bedrivs och tillbaka, om sådan skjuts behövs 
med hänsyn till färdvägens längd, trafikförhållanden, elevens funktionsnedsättning eller någon annan 
särskild omständighet. 

Denna rätt gäller dock inte elever som väljer att gå i en annan skolenhet än den där kommunen annars 
skulle ha placerat dem eller som går i en annan kommuns grundskola med stöd av 25-27 §§. I de fall då 
det kan ske utan organisatoriska eller ekonomiska svårigheter ska kommunen även anordna skolskjuts i 
dessa fall. Elevens hemkommun ska ombesörja att skolskjuts anordnas.” 

Aneby kommun är generösa mot elever från andra kommuner som har valt skola i vår 
kommun. Dessa elever får åka skolskjuts till skolan i Aneby kommun om de kan ta sig till 
uppsamlingsplats som ligger på vår sida av kommungränsen. Denna lösning är en 
överenskommelse mellan vårdnadshavare och skolförvaltning i Aneby kommun. 

På samma vis kan vårdnadshavare i Lövviken ta kontakt med skolförvaltningen i 
Jönköping för en liknande lösning. Jönköpings kommun tillämpar samma regler som 
Aneby kommun i det här fallet. Reglerna för att få åka med skolskjutsen från Bunn till 
Ölmstad är: 

• I mån av plats. 
• Vårdnadshavarna får köra alternativt att eleven tar sig på egen hand över 

kommungränsen till den busshållplats där det just det läsåret kliver på andra barn 
som ingår i skolskjutsslingan från Jönköpings kommun. 

 
Det tillkommer ingen avgift för dessa elever för att åka med skolskjutsen. 
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Fråga 

Vilka konkreta åtgärder vidtar Koalitionen för att detta ska ske? 

 
Svar 

Eftersom det redan är möjligt att åka med skolskjutsen i mån av plats ser jag inte att några 
ytterligare åtgärder behöver vidtas. Det som erbjuds från Jönköpings kommun ligger i 
linje med vårdnadshavarnas önskemål. 
 
Som representant för Koalitionen har jag under det senaste året varit i kontakt med 
vårdnadshavare för att diskutera olika lösningar. Skolförvaltningen i Aneby kommun har 
också varit i kontakt med skolförvaltningen i Jönköpings kommun i frågan. Därutöver 
har jag tagit kontakt med andra kommuner för att ta reda på hur andra kommuner gör. 

Det är Jönköpings kommun som upphandlar sin skolskjuts utifrån elevunderlag. Det är 
också Jönköpings kommun som avgör om de vill och kan tillåta elever från andra 
kommuner att nyttja deras skolskjuts. 

 
 
Beata Allen (C) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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KF § 154 Svar på interpellation från Jimmy 
Ekström (L) till kommunstyrelsens ordförande 
gällande avgifter och taxor 
Dnr KS 2024/287 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendebeskrivning  
Jimmy Ekström (L) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande gällande taxor och avgifter. Beata Allen (C) besvarar interpellationen.  

Beslutsunderlag  
Interpellation från Jimmy Ekström (L) till kommunstyrelsens ordförande gällande 
avgifter och taxor. 
Svar på interpellation från Jimmy Ekström (L) till kommunstyrelsens ordförande 
gällande avgifter och taxor. 
      



Interpellation till KF 28 oktober 2024

Interpellation från Liberalerna
Ställd till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen

Hur dyrt får det bli att leva i Aneby?
De senare åren med oro i omvärlden och hög inflation har satt särskilt fokus på 
kommuninvånarnas levnadskostnader. De ekonomiska marginalerna i vardagen har 
krympt drastiskt och är för många helt utraderade. En betydande del av hushållens 
utgifter är kommunala taxor och avgifter som i Aneby liksom i många andra 
kommuner höjts drastiskt de senare åren. Inte minst avfallstaxan som höjdes 48% 
från 2023 till 2024 eller fjärrvärmetaxan som ökat till 2024 med 36%.

Diskussionen om kommunens relativt höga taxor och avgifter är dock ingen ny 
företeelse, inflationen har snarare understrukit det som redan tidigare varit ett faktum 
– Aneby är en dyr kommun när det kommer till avgifter.

Den välkända Nils Holgerssonundersökningen placerar Aneby på plats 260 när det 
gäller VAS-taxor och plats 241 när det kommer till fjärrvärmen.

Organisationen villaägarna placerar ”villakommunen” Aneby på plats 285(!) när det 
gäller hushållens totala driftskostnader. Sjätte dyraste kommunen i landet.

Det finns många och ofta upprepade förklaringar till orsaken bakom 
avgiftshöjningarna såsom behov av investeringar, gles bebyggelse, underlåtenhet att 
tidigare genomfört höjningar, ambitionsnivå i klimat- och miljöarbete mm

Alla argument är var för sig säkert relevanta, men det landar ofrånkomligt ner i den 
enskilde kommuninvånarens vardag. Liberalerna påtalade inför 2024 det orimliga i att 
genomföra en avgiftshöjning på 48% från ett år till ett annat, då detta ska hanteras av 
hushållen mitt i en redan ansträngd situation. Faktum kvarstår dessutom att Aneby 
kommun under lång tid utmärkt sig som en konstant dyr kommun i jämförelse med 
landets övriga 289 kommuner. Frågan är om detta behöver vara en naturlag? 

Situationen börjar bli en alltmer problematisk faktor för kommunens utveckling då 
potentiella nya kommuninvånare och näringsidkare riskerar välja bort Aneby redan i 
tidigt skede pga de höga avgifterna och taxorna. 

Det är hög tid att låta denna fråga få stå i fokus och bli kvar där tills vi anser att allt 
som går att göra är gjort för att bromsa kostnadsutvecklingen och öka 
kommuninnevånarens möjligheter att påverka sina levnadskostnader. 

Frågor till kommunstyrelsens ordförande:

- anser du att utvecklingen av kommunens taxor och avgifter är rimlig?

- bedömer du att Aneby kommer att vara en av landets dyraste kommuner även 
framgent när det kommer till taxor och avgifter?

- vad görs eller planeras att göras för att kommunens invånare ska uppfatta taxor och 
avgifter som relevanta och väl motiverade?

/ Jimmy Ekström, gruppledare Liberalerna i Aneby
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Svar på interpellation angående Hur dyrt får det bli att leva i Aneby 
kommun? 

Liberalerna i Aneby har genom Jimmy Ekström ställt interpellation, daterad 
oktober 2024, till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen, Centerpartiet. 

Fråga 

Anser du att utvecklingen av kommunens taxor och avgifter är rimlig? 

Svar 

Det korta svaret på frågan är ja, utifrån de förutsättningar vi har att förhålla oss till. Men 
jag har också full respekt för den ansträngda privatekonomi som många personer och 
familjer har efter en lång tid av hög inflation, högt ränteläge och höga energipriser. 

Precis som Ekström skriver i motionen så finns det relevanta anledningar till nivån på 
VA- och avfallstaxorna. 

”Det finns många och ofta upprepade förklaringar till orsaken bakom avgiftshöjningarna såsom behov av 
investeringar, gles bebyggelse, underlåtenhet att tidigare genomfört höjningar, ambitionsnivå i klimat- och 
miljöarbete mm. Alla argument är var för sig säkert relevanta, men det landar ofrånkomligt ner i den 
enskilde kommuninvånarens vardag.” 

Jag känner mig trygg med att Amaqs styrelse har gjort väl avvägda ställningstaganden i 
beredningen av taxor. Vi har ett gemensamt ansvar för att inte bygga en skuld till framtida 
generationer. Det finns sannolikt avvägningar historiskt som vi borde ha hanterat på 
annat vis, men varje beslut har fattats utifrån den kunskap som fanns just då.  

VA- och avfallskollektiven drivs enligt självkostnadsprincipen. Kollektiven får endast 
belastas med nödvändiga kostnader och det är taxan som är regulator för att hålla en 
ekonomi i balans. 

Nils Holgerssonrapporten är den enda jämförelse över tid mellan landets kommuner som 
är relativt användbar då den har en lång historik. Rapporten är dock en aning trubbig, den 
säger mer om en övergripande prisutveckling. 

När man jämför med andra kommuner gäller det att jämföra på rätt nivå. En placering i 
en rankinglista säger inget om de olika kommunernas förutsättningar. En analys av 
rankingens bakomliggande data är därför alltid nödvändig att göra för att förstå samband 
och skillnader. Kommuner med stora tätorter och städer har stordriftsfördelar som små 
kommuner aldrig kommer att kunna få. 
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En slutsats man kan dra i jämförelsen med hela riket är att det med få undantag är glest 
befolkade kommuner som ligger i nedre delen av rankingen och övervägande tätt 
befolkade kommuner i översta delen av listan. I Jönköpings län är Aneby kommun den 
mest glest befolkade kommunen. 

År 2022 beslutade kommunfullmäktige om en ny taxekonstruktion vilken bygger på P120 
Svenskt Vattens förslag. Konstruktionen används av ett stort antal kommuner.  

Taxekonstruktionen är en beräkningsgrund över hur avgifterna ska fördelas mellan inom 
kollektivet. Enligt lagstiftningen ska avgifterna fördelas rättvist och enbart ta betalt för de 
kostnader huvudmannen har per vattentjänst. Konstruktionen ska bland annat tillgodose; 

- en ökad förståelse av taxan och vad som ligger till grund för avgiftsuttaget och 
kostnadsfördelningen. 

- behov av förändring av hur dagvattenavgifter tas ut, både vad gäller avgiftsgrund 
och kostnadsfördelning. 

- ny rättspraxis som har tydliggjort hur avgifter ska tas ut och fördelas inom 
kollektivet.  

- en enklare hantering och en rättvisare fördelning. 

Den tidigare taxekonstruktionen innebar att hela VA-kollektivet betalade för 
dagvattenhantering, även de kunder som inte hade tillgång till tjänsten. Med den nya 
konstruktionen belastar taxan enbart de kunder som har tillgång till dagvattentjänsten. 

 

Fråga 

Bedömer du att Aneby kommer att vara en av landets dyraste kommuner även 
framgent när det kommer till taxor och avgifter? 

Svar 

Med tanke på kommunens förutsättningar utifrån geografi, gleshet och antalet 
anläggningar får vi räkna med att vi kommer att befinna oss i nedre halvan av listan. I 
kommunen finns 9 verksamhetsområden att drifta och underhålla. Det är en 
kostnadsdrivande infrastruktur. Trots det är det oerhört viktigt att ständigt arbeta med 
effektiviseringar och förändringar som kan minska kostnaderna men fortsatt leverera 
kvalitet och den service som förväntas. 

Samverkansavtalet för avfall är ett bra exempel på effektivisering. Som nästa steg ser jag 
en gemensam organisation mellan de tre kommunala bolagen för att kunna optimera och 
effektivisera ytterligare. Årets prognos visar att verksamheten inom avfallssamverkan har 
kunnat bedrivas till en lägre kostnad än vad som budgeterades. Det är positivt. 

I förslag till taxor för 2025 ligger avfallstaxan därför kvar utan förändring. Brukningstaxan 
för VA föreslås höjas med 3,2 procent. 
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Bolaget med dess styrelse har under snart två års tid gjort ett omfattande genomlysning av 
ekonomin och det har resulterat i att det nu är ordning och reda på siffrorna, att 
självkostnadsprincipen gäller och detta med en tydlig och trygg styrning och ledning. 

Återigen, taxor för VA och avfall styrs genom lagstadgad självkostnadsprincip. Det 
innebär att bolaget inte kan ta ut högre taxa än vad som täcker nödvändiga kostnader. 

Branschorganisationen Svenskt Vatten skriver i en artikel daterad den 15 oktober 2024 att 
deras bedömning är att det kommer att vara succesiva taxehöjningar framgent över hela 
landet. En del kommuner har redan höjt och andra har det framför sig. 

 

Fråga 

Vad görs eller planeras att göras för att kommunens invånare ska uppfatta taxor 
och avgifter som relevanta och väl motiverade? 

Svar 

Att kunna kommunicera enkelt och begripligt kan vara en utmaning. Bolaget har 
genomfört olika informationsinsatser för att förklara hur taxorna är uppbyggda och vad 
VA-kollektivet får för det de betalar. Det kommer att göras ytterligare insatser i denna 
riktning. Vatten är ett livsmedel, vilket vi betalar 2 öre per liter för. Vi har tillgång till det 
genom en enkel vridning på kranen. Vi tar nog många gånger vatten och avlopp för givet 
utan att fundera över vilka värdefulla tjänster vi får genom taxan.  

 

 
Beata Allen (C) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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KF § 155 Svar på interpellation från Håkan 
Svensson (V) till kommunstyrelsens ordförande 
angående att som ägare av Aneby Bostäder ge 
dess styrelse direktiv att införa 
förhandlingsordning 
Dnr KS 2024/298 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendebeskrivning  
Håkan Svensson (V) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande angående att som ägare av Aneby Bostäder ge dess styrelse direktiv att 
införa förhandlingsordning. Beata Allen (C) besvarar interpellationen.  

Beslutsunderlag  
Interpellation från Håkan Svensson (V) till kommunstyrelsens ordförande 
angående att som ägare av Aneby Bostäder ge dess styrelse direktiv att införa 
förhandlingsordning. 
Svar på interpellation från Håkan Svensson (V) till kommunstyrelsens ordförande 
angående att som ägare av Aneby Bostäder ge dess styrelse direktiv att införa 
förhandlingsordning. 
      

 



Från: Pia Eliasson
Till: Aneby Diariet KS
Ärende: Interpellation
Datum: den 24 oktober 2024 12:11:28

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande angående att som ägare av
Aneby Bostäder ge dess styrelse direktiv att införa förhandlingsordning
 
I såväl Tranås Tidning som i tidningen Hem och Hyra har det rapporterats om
varslade hyreshöjningar och hyresgäster som är mycket missnöjda med
höjningarna. Det ger knappast Aneby Bostäder ett gott rykte som en bra
hyresvärd.
Denna interpellation syftar inte till att behandla frågan huruvida
hyreshöjningarna som föreslås är skäliga eller oskäliga, inte heller vill vi här ta
upp frågan hur hyresgästerna har informerats av Aneby Bostäder
om hyreskraven, inte heller frågan om en ny bruksvärdering behövs av vissa
eller samtliga lägenheter.
 
Däremot är vi av den uppfattningen att det måste finnas en ordning och rättvisa
i hyresförhandlingarna. Enligt Hyresgästföreningen är Aneby Bostäder den enda
kommunala hyresvärden som inte förhandlar sina hyror med
Hyresgästföreningen. Detta innebär att i dagens läge måsteAneby
Bostäder komma överens med var och en av sina hyresgäster om de nya hyrorna.
Då Aneby Bostäder idag inte har en förhandlingsordning så blir det den starkes
rätt som gäller eller den hyresgäst som till äventyrs har råd kan städsla en
advokatfirma i Stockholm att förhandla åt hen får en stor fördel gentemot andra
hyresgäster.
 
Vi vill att kommunen som ägare till Aneby Bostäder ska uttala sig om sättet att
förhandla. Det är orimligt att endast en av parterna räknar fram en viss
procentsats för en hyreshöjning, som Aneby Bostäder gjort i det här
fallet. Hyreshöjningar ska förhandlas i en rättvis anda. Det finns de som anser att
förhandlingar är upp till var och en att klara av och att kollektiva förhandlingar
är av ondo. Men vi i Vänsterpartiet anser att en del grupper i samhället är i stort
behov av att förhandla gemensamt för att det inte ska uppstå orättvisor och
godtycke i samhället. Just nu i förhållandet mellan Aneby Bostäder och dess
hyresgäster är detta fallet.
 
Med hänvisning till ovanstående frågar vi kommunstyrelsens ordförande:
Kommer kommunstyrelsen att påpeka för Aneby Bostäder att för att undvika
orättvisor i hyresförhandlingarna måste de införa en förhandlingsordning?
 
Aneby 17/10 2024
Håkan Svensson (V)



Skickat från Outlook för iOS

Skickat från Outlook för iOS
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Svar på interpellation angående att kommunstyrelsen som ägare av 
Aneby Bostäder ge dess styrelse direktiv att införa 
förhandlingsordning 
 

Vänsterpartiet i Aneby har genom Håkan Svensson ställt interpellation, daterad 
den 17 oktober 2024, till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen, Centerpartiet. 

Fråga 

Kommer kommunstyrelsen att påpeka för Aneby Bostäder att för att undvika orättvisor i 
hyresförhandlingarna måste de införa en förhandlingsordning? 
 

Svar 

Kommunstyrelsen äger inte mandat att tala om för Stiftelsen Aneby Bostäders styrelse 
vilka beslut de måste ta. Kommunstyrelsen är inte heller stiftelsens ägare. 
Kommunstyrelsens presidium och styrelsen för Aneby Bostäder träffas regelbundet i 
dialogmöten och vid dessa tillfällen diskuteras gemensamma frågor. En sådan fråga skulle 
kunna handla om hur styrelsen resonerar angående förhandlingsordning. 
 
Frågan är därmed inte heller kommunfullmäktiges att debattera. 
 
 
Beata Allen (C) 
Kommunstyrelsens ordförande 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 156 Svar på interpellation från Kristin Apsey 
(SD) till kommunstyrelsens ordförande gällande 
Studieresa Nederländerna 
Dnr KS 2024/308 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendebeskrivning  
Kristin Apsey (SD) har lämnat in en interpellation till kommunstyrelsens 
ordförande gällande Studieresa Nederländerna. Beata Allen (C) besvarar 
interpellationen. 

Beslutsunderlag  
Interpellation från Kristin Apsey (SD) till kommunstyrelsens ordförande gällande 
Studieresa Nederländerna. 
Svar på interpellation från Kristin Apsey (SD) till kommunstyrelsens ordförande 
gällande Studieresa Nederländerna. 
      
 



 

 

Interpellation till Aneby kommunfullmäktige  

 

Studieresa till Nederländerna 

13/3 2023 togs beslut i Allmänna utskottet (AU) att låta kommundirektören följa med 
Kommunstyrelsens (KS) presidium på en studieresa till Holland, Nederländerna, för att titta på 
hållbar utveckling och hur Agenda 2030 implementeras på lokal nivå.  
Beslutet behövde tas i AU då det gällde tjänstepersonal på utlandsresa. 

 

Med anledning av detta vill jag fråga kommunstyrelsens ordförande Beata Allen: 

Varför togs inget beslut i AU gällande KS presidium närvaro på resan? 

Finns det en ekonomisk redovisning för resan där det också framgår hur mycket resan kostade? 

Vilka erfarenheter och kunskaper tog man med sig hem? 

Hur tänker man använda och implementera vad man har lärt sig i Aneby kommun? 
 
Hur fungerar det med jävighet när besluten som tas i AU av KS Presidium gäller (som i detta 
fallet) studieresa utomlands, där det är KS presidium själva som ska resa utomlands? 

 

 

För Sverigedemokraterna Aneby 

 

Kristin Apsey, ordförande 

2024-10-22 
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Svar på interpellation angående studieresa till Nederländerna 

Sverigedemokraterna i Aneby har genom Kristin Apsey ställt interpellation, 
daterad den 22 oktober 2024, till kommunstyrelsens ordförande Beata Allen, 
Centerpartiet. 

Fråga 

Varför togs inget beslut i AU gällande KS presidium närvaro på resan? 

Svar 

Precis som jag svarade på samma fråga ställd av Kristin Apsey i juni 2023, togs beslut 
enligt den delegations- och arbetsordning som finns. 

 

Fråga 

Finns det en ekonomisk redovisning för resan där det också framgår hur mycket 
resan kostade? 

Svar 

Ja, den finns hos ekonomienheten. 

 

Fråga 

Vilka erfarenheter och kunskaper tog man med sig hem? 

Svar 

Det var en hel del angelägna erfarenheter och kunskaper kommunrepresentanterna fick ta 
del av. Sammanfattning från samtliga besök samt slutsatser finns att ta del av i den 
avrapportering som gjordes till kommunstyrelsen 2023 efter resan. Bland annat kan 
nämnas vikten av modiga beslutsfattare, att Aneby kommun är en del av länets och 
Sveriges utveckling. Vi har samma problem att lösa men i en annan skala. När det 
kommer till hållbar stadsplanering behöver det göras i etapper över tid. 
Beteendeförändringar kräver motivation och en särskild insats och omställningen till 
delningsekonomi behöver göras till ett självklart och enkelt val. 
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Fråga 

Hur tänker man använda och implementera vad man har lärt sig i Aneby 
kommun? 

Svar 

Kunskapen och erfarenheterna används löpande i olika frågor och sammanhang. Den 
externa genomlysningen som har genomförts och nyligen avrapporterats till 
kommunstyrelsen pekar på ett flertal förbättringsområden varav ett handlar just om 
omvärldsbevakning. Södra Vätterbygdsnätverket lyfter ständigt nya frågor och dilemman 
som vi behöver hitta lösningar på. Starka och trygga relationer förbättrar avsevärt och till 
och med är avgörande för den nytta man får ut av nätverkssamverkan. 

Fråga 

Hur fungerar det med jävighet när besluten som tas i AU av KS Presidium gäller 
(som i detta fallet) studieresa utomlands, där det är KS presidium själva som ska 
resa utomlands? 

 
Svar 

Det togs inget beslut i AU om presidiets deltagande. Beslutet rörde endast 
kommundirektören. Det förtroende som har getts till presidiet inkluderar mandat att ta 
ställning i fråga om studiebesök såväl inrikes och utrikes, precis som i många andra frågor 
som inte lyfts till utskott eller kommunstyrelse. Tas beslut enligt beslutade strategier, 
arbetsordning, delegationsordning och reglemente finns ingen anledning till misstroende. 
Resan har dessutom informerats om i god tid till allmänna utskottet enligt gängse 
ordning. 

 
 
Beata Allen (C) 
Kommunstyrelsens ordförande 
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KF § 157 Svar på interpellation från Kristin Apsey 
(SD) till Amaq:s styrelseordförande gällande för 
hårt vatten och dålig beredskap i Frinnaryd 
Dnr KS 2024/307 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendebeskrivning  
Kristin Apsey (SD) har lämnat in en interpellation till Amaq:s styrelseordförande 
gällande för hårt vatten och dålig beredskap i Frinnaryd. Fredrik Bodin (S) 
besvarar interpellationen. 

Beslutsunderlag  
Interpellation från Kristin Apsey (SD) till Amaqs styrelseordförande gällande för 
hårt vatten och dålig beredskap i Frinnaryd. 
Svar på interpellation från Kristin Apsey (SD) till Amaqs styrelseordförande 
gällande för hårt vatten och dålig beredskap i Frinnaryd. 
      

 



 

 

Interpellation till Amaq  

 

För hårt vatten och dålig beredskap i Frinnaryd, Aneby kommun 

I den VA-översikt som antogs av Aneby kommunfullmäktige 2022-09-26 framkommer områden 

inom Aneby kommun som förefaller ha mer behov av åtgärder än vad som planeras för i närtid. 

 

Det framkommer tydligt i översikten att Frinnaryd har ett ”Gammalt verk, behöver förnyas. 

Reservvattentäkt saknas. Föråldrat VSO, Föråldrat ledningsnät, behöver förnyas.” 

Det framkommer även att Frinnaryd i motsats till de andra byarna att vattnet är synnerligen 

hårt. ”Tillgången på råvatten bedöms god, dock är vattnet hårt (12°dH) och periodvis uppvisar 

vattnet förhöjda nitrathalter. ” 

 

I flera delar av kommunen är ledningsnätet föråldrat och i behov av förnyelse som t.ex i 

Frinnaryd och Sunhultsbrunn där det förekommer högt läckage från dricksvattenledningarna. 

Det är beslutat att bygga en ny överföringsledning från Aneby till Frinnaryd. Men det finns 

ingen tidplan för detta projekt. Det utläckage som förekommer hanteras med löpande åtgärder 

under tiden. Utfasning av Frinnaryds reningsverk kommer sannolikt ske?! i samband med att 

överföringsledningar byggs och tas i bruk. 

 

Nackdelarna med att ha hårt vatten är många, det skapar stora kostsamma problem för 

hushållen i Frinnaryd, en kostnadsökning som inte finns i de andra orterna i kommunen med 

normalhårt vatten. Det skapar även högre miljöbelastning eftersom det går åt en avsevärt större 

mängd rengöringsmedel, schampo och så vidare. 

 

Det är även ur en säkerhetsaspekt ett problem med att vattentrycket behöver vara betydligt 

högre än i andra orter i kommunen där vattnets hårdhet ligger på normal nivå.  

Säkerhetsventiler på tex- värmepumpar som utlöser (vid 9 bar) som en säkerhetsåtgärd för att 
skydda pumpen och hemmet är totalt verkningslösa i Frinnaryd eftersom vattentrycket måste 

ligga på ca 8 bar (mot normalt 0,1-1bar) för att inte kalka igen rör och ledningar, en 

säkerhetsmarginal på 1 bar är inte tillräckligt. 

 

Med anledning av detta vill jag fråga Amaqs ordförande Fredrik Bodin: 

- Tycker Fredrik Bodin inte att det är högprioriterat med en detaljerad tidplan för byggnationen 

med överföringsledningen? Ska kommunens medborgare i Frinnaryd fortsätta att straffas med 

högre kostnader för inköp av hushållsmaskiner och värmeanläggningar på grund att livslängden 

förkortas i och med det hårda vattnet? 

- Hur ser Amaq och Fredrik Bodin på det faktum att det ur en miljöaspekt är oerhört illa att en 

del av kommunens invånare dagligen tvingas förbruka betydande mängder rengöringsmedel 

som går ut i avloppen och dagvattnet? 

- Kan Amaq ställa sig bakom ett förslag på sänkta vattenkostnader för Frinnarydsborna tills 

vattenproblematiken är åtgärdad? Det är inte rimligt att de boende i Frinnaryd ska betala 
samma höga avgifter för vatten och avlopp när de är tvingade till ökade omkostnader pga. det 



 

hårda vattnet och dåliga ledningarna med felkopplingar och läckage. Något som borde ligga på 

kommunen högprioriterade åtgärdslista. 

”Enligt information från Amaqs VD Per-Erik Ekström håller ett filter på att installeras i 

Frinnaryd så att hårdheten i vattnet ska ner på normala nivåer” 

 – Kan Fredrik Bodin svara på varför den här informationen inte har gått ut till invånarna som är 

kopplade på vattnet i Frinnaryd? 

- Vad gör Amaq för att säkerställa att filtret är tillräckligt för att sänka hårdheten i vattnet? 

- Kan Amaq säkra invånarna i Frinnaryd att det nya filtret inte kommer att påföra höjda 

kostnader för Frinnarydsborna? 

- Kan Amaq svara på om det här filtret senarelägger arbetet ännu mer med den nya 

överföringsledningen mellan Aneby och Frinnaryds vatten? 

För Sverigedemokraterna Aneby 

 

Kristin Apsey, ordförande 

2024-11-17 



Svar på Sverigedemokraternas Interpellation till Amaq, ställd den 17 november 2024  
 
Tack för er interpellation. Den är omfattande med många frågor och påstående och jag 
besvarar dessa efter bästa förmåga enligt nedan.  
 
Sverigedemokraterna genom Kristin Apsey skriver följande:  
 
För hårt vatten och dålig beredskap i Frinnaryd, Aneby kommun 
 
I den VA-översikt som antogs av Aneby kommunfullmäktige 2022-09-26 framkommer 
områden 
inom Aneby kommun som förefaller ha mer behov av åtgärder än vad som planeras för i 
närtid. 
 
Det framkommer tydligt i översikten att Frinnaryd har ett ”Gammalt verk, behöver 
förnyas. 
Reservvattentäkt saknas. Föråldrat VSO, Föråldrat ledningsnät, behöver förnyas.” 
Det framkommer även att Frinnaryd i motsats till de andra byarna att vattnet är 
synnerligen 
hårt. ”Tillgången på råvatten bedöms god, dock är vattnet hårt (12°dH) och periodvis 
uppvisar 
vattnet förhöjda nitrathalter. ” 
 
I flera delar av kommunen är ledningsnätet föråldrat och i behov av förnyelse som t.ex i 
Frinnaryd och Sunhultsbrunn där det förekommer högt läckage från 
dricksvattenledningarna. 
Det är beslutat att bygga en ny överföringsledning från Aneby till Frinnaryd. Men det 
finns 
ingen tidplan för detta projekt. Det utläckage som förekommer hanteras med löpande 
åtgärder 
under tiden. Utfasning av Frinnaryds reningsverk kommer sannolikt ske?! i samband 
med att 
överföringsledningar byggs och tas i bruk. 
 
Nackdelarna med att ha hårt vatten är många, det skapar stora kostsamma problem för 
hushållen i Frinnaryd, en kostnadsökning som inte finns i de andra orterna i kommunen 
med 
normalhårt vatten. Det skapar även högre miljöbelastning eftersom det går åt en 
avsevärt större 
mängd rengöringsmedel, schampo och så vidare. 
 
Det är även ur en säkerhetsaspekt ett problem med att vattentrycket behöver vara 
betydligt 
högre än i andra orter i kommunen där vattnets hårdhet ligger på normal nivå. 
Säkerhetsventiler på tex- värmepumpar som utlöser (vid 9 bar) som en säkerhetsåtgärd 
för att 



skydda pumpen och hemmet är totalt verkningslösa i Frinnaryd eftersom vattentrycket 
måste 
ligga på ca 8 bar (mot normalt 0,1-1bar) för att inte kalka igen rör och ledningar, en 
säkerhetsmarginal på 1 bar är inte tillräckligt. 
 
Med anledning av detta vill jag fråga Amaqs ordförande Fredrik Bodin: 
- Tycker Fredrik Bodin inte att det är högprioriterat med en detaljerad tidplan för 
byggnationen 
med överföringsledningen? Ska kommunens medborgare i Frinnaryd fortsätta att 
straffas med 
högre kostnader för inköp av hushållsmaskiner och värmeanläggningar på grund att 
livslängden 
förkortas i och med det hårda vattnet? 
 
Svar: Amaqs styrelse tittar just nu på frågan om överföringsledningen mellan Frinnaryd 
och Ralingsås. Tidigare beslut om att bygga denna överföringsledning bör speglas ur de 
scenarios och bedömningar som gjordes då och värderas utifrån den kunskap vi har 
idag. I samband med en eventuell omvärdering behöver såväl nyttoeffekter som 
ekonomiska aspekter vägas in för att så långt som möjligt undvika ett genomförande 
som riskerar att belasta VA-kollektivet om inte nyttoeffekten står i paritet med eller 
bedöms överstiga kostnaden.  
 
- Hur ser Amaq och Fredrik Bodin på det faktum att det ur en miljöaspekt är oerhört illa 
att en 
del av kommunens invånare dagligen tvingas förbruka betydande mängder 
rengöringsmedel 
som går ut i avloppen och dagvattnet? 
 
Svar: Att det går mera tvättmedel ju hårdare vattnet är stämmer. Frinnaryds vatten 
räknas som hårt, lite över gränsen för medelhårt. På tvättmedelsförpackningar brukar 
ofta finnas information om doseringsmängd vid olika vattenhårdhet. Skillnaden i 
dosering mellan hårt och medelhårt vatten, vid en full tvättmaskin (8 kg), brukar vara 
knappt en matsked (15 ml).   
Många människor doserar sannolikt inte mera precist än så. Således inte ”avsevärt 
större mängder”.  
- Kan Amaq ställa sig bakom ett förslag på sänkta vattenkostnader för Frinnarydsborna 
tills 
vattenproblematiken är åtgärdad? Det är inte rimligt att de boende i Frinnaryd ska betala 
samma höga avgifter för vatten och avlopp när de är tvingade till ökade omkostnader 
pga. det 
hårda vattnet och dåliga ledningarna med felkopplingar och läckage. Något som borde 
ligga på 
kommunen högprioriterade åtgärdslista. 
 
Svar: Brukarna i Aneby kommuns VA-kollektiv betalar avgift enligt kommunfullmäktiges 
taxa, de boende i Frinnaryd utgör inget undantag. Enligt Lagen om allmänna 
vattentjänster finns inte heller utrymme att sänka taxan för vissa brukare, om inte 



kommunfullmäktige beslutat om s.k. särtaxa. Rekvisiten för en sådan skall vara att VA-
huvudmannen har avsevärt högre eller lägre kostnader för att driva de lokala 
anläggningarna i det specifika verksamhetsområdet, Amaq kan rimligtvis därför inte 
ställa sig bakom en sänkning.  
Att spillvattennätet i Frinnaryd har ett visst inläckage har ingen koppling till VA-taxan, 
inte heller har de boende i Frinnaryd några extra kostnader för detta.  
 
”Enligt information från Amaqs VD Per-Erik Ekström håller ett filter på att installeras i 
Frinnaryd så att hårdheten i vattnet ska ner på normala nivåer” 
– Kan Fredrik Bodin svara på varför den här informationen inte har gått ut till invånarna 
som är 
kopplade på vattnet i Frinnaryd? 
 
Svar: Filter finns installerat, se kommentarer under första frågan. Anledningen till att 
Amaq inte specifikt gått ut med information om detta är enkel. Driftpersonalen på VA-
avdelningen arbetar dagligen med underhåll och förnyelse av de 17 vatten- och 
reningsverk bolaget ansvarar för. Installation av filter, mätare, pumpar eller liknande 
kommuniceras normalt inte ut till kunderna om inte arbetet påverkar 
leveranssäkerheten.  
 
 
”Tillgången på råvatten bedöms god, dock är vattnet hårt (12°dH) och periodvis uppvisar 
vattnet förhöjda nitrathalter. ”  
- Vad gör Amaq för att säkerställa att filtret är tillräckligt för att sänka hårdheten i 
vattnet? 
Svar: Det nyinstallerade filtret i Frinnaryds vattenverk är dimensionerat tillsammans 
med tillverkaren efter genomgång av vattenanalyser och dygnsvolymer. Filtren har 
kapacitet att rena ca 200% av nuvarande leveransvolymer.  
Beskrivningen av råvattnet i Frinnaryd är korrekt. Vattnet har ett innehåll av kalcium som 
motsvarar en hårdhet på ca 11,4 i tyska grader (dH) i genomsnitt. Även halter av nitrat 
förekommer, ca 19-20 mg/l. Livsmedelsverkets gränsvärde för nitrat är 50 mg/l.  
Med anledning av ovanstående har Amaq investerat i ett kombinerat filter till Frinnaryds 
vattenverk. Filtret arbetar dels genom jonbytesprincip, där kalcium avskiljs och 
hårdheten sänks, dels genom trycksatt nanofilter där nitratmolekyler fastläggs.  
Nämnda filter går just nu i manuell provdrift, men väntas gå i full automatisk drift till jul. 
Kan även tilläggas att vattnet från Frinnaryds vattenverk aldrig varit otjänligt p.g.a. 
hårdhet eller nitrat.  
- Kan Amaq säkra invånarna i Frinnaryd att det nya filtret inte kommer att påföra höjda 
kostnader för Frinnarydsborna? 
- Kan Amaq svara på om det här filtret senarelägger arbetet ännu mer med den nya 
överföringsledningen mellan Aneby och Frinnaryds vatten? 
 
Svar: Kostnaderna för nämnda filter kommer fördelas ut på hela Anebys VA-kollektivet 
över tid. De boende i Frinnaryd kommer således inte drabbas av höjda kostnader 
specifikt.  



Installationen av filtret är en åtgärd med syfte att förbättra kvalitén på det vatten som 
levereras till de hushåll som är anslutna till nätet. Detta skall inte ställas i ett 
motsatsförhållande till frågan om en överföringsledning. 
 
 
Fredrik Bodin 
Styrelseordförande, Amaq 
 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 158 Avsägelse politiskt uppdrag som 
ledamot i kommunfullmäktige 
Dnr KS 2024/328 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna Jörgen Svärds (KD) avsägelse som ledamot i kommunfullmäktige, 
samt att begära omräkning för uppdraget hos Länsstyrelsen. 

Ärendebeskrivning  
Jörgen Svärd (KD) har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som ledamot 
i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag  
Avsägelse politiskt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige. 
      

Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 159 Avsägelse politiskt uppdrag som 
ledamot i styrelsen för Höglandets finansiella 
samordningsförbund 
Dnr KS 2022/350 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att godkänna Arijana Jazics (S) avsägelse från uppdrag som ledamot i styrelsen för 
Höglandets finansiella samordningsförbund. 
 
Ärendebeskrivning  
Arijana Jazic (S) har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Höglandets finansiella samordningsförbund. 

Beslutsunderlag  
Avsägelse från uppdrag som ledamot i styrelsen för Höglandets finansiella 
samordningsförbund. 
      

Beslutet skickas till 
Höglandets finansiella samordningsförbund 



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2024-11-25 

Justerandes sign  Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

 

 

KF § 160 Fyllnadsval politiskt uppdrag som 
ledamot i styrelsen för Höglandets finansiella 
samordningsförbund 
Dnr KS 2022/350 

Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar  

att utse Marianne Cederqvist (KD) till ledamot i styrelsen för Höglandets 
finansiella samordningsförbund. 
 
Ärendebeskrivning  
Fyllnadsval uppdrag som ledamot i styrelsen för Höglandets finansiella 
samordningsförbund. 
      

Beslutet skickas till 
Höglandets finansiella samordningsförbund 
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